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Inauguračný príhovor rektora                   

prof. MVDr. Jozef Nagy, PhD.             

 28. marca 2023 

 
Magnificencie, Spektability, Honorability! 

Vážený pán minister! 

Vážený pán primátor a pán podpredseda Košického samosprávneho kraja! 

Dámy a páni! 

Vážení študenti! 

Ctení hostia! 

 

Dnešný deň, deň narodenia pedagóga, filozofa, spisovateľa a teológa Jana Amosa 

Komenského, sa stal pre nás, učiteľov, sviatkom. Učiteľ národov  Komenský sa svojím dielom, 

názormi a pedagogickou činnosťou zaradil medzi najvýznamnejšie osobnosti svetovej 

pedagogiky a ani  po viac ako 400 rokoch mnohé jeho názory nestratili platnosť.  

Som nesmierne poctený, že ste prijali pozvanie na slávnostnú inauguráciu v takýto  

významný deň, ktorý nám pripomína, že práve učiteľ má v rukách to najcennejšie – mladého 

človeka, a tým aj moc spraviť budúci svet lepším, múdrejším a krajším. Bol to práve učiteľ, kto 

mal rozhodujúci vplyv na ďalší vývoj nejedného významného a uznávaného človeka. Mnohí 

potvrdili, že smerovanie im naznačila fantastická osobnosť skvelého učiteľa, ktorý si všimol 

ich talent i potenciál a pomáhal im dosahovať prvé úspechy.  

V podobnom duchu zazneli aj slová prezidentky Slovenskej republiky Zuzany 

Čaputovej pri menovaní rektorov univerzít. Pripomenula, že majú  unikátne poslanie formovať 

budúcu generáciu odborníkov, ktorí budú súčasťou vzdelanej časti Slovenska, a budú ich viesť  

nielen k vzdelanosti, ale aj k múdrosti. Teda k poznaniu, ktoré nebude izolované od hodnôt, ale 

naopak, bude vnímané a realizované na ich základe. Vzdelanosť meriame stupňom 

dosiahnutého vzdelania, počtom diplomov či titulov. Múdrosť nemeriame, ani nevieme ako by 

sa dalo, ale stále intenzívnejšie si uvedomujeme jej nevyhnutnosť. Symbolov, ktoré by nám to 

mali pripomínať, máme na našej univerzite viacero. Už pri vstupe do areálu ste videli  sochu. 

Sova stojaca na knihe symbolizuje  spojenie múdrosti a vzdelanosti. Obraz, ktorý vidíte na čele 

za mnou, spodobuje historickú bránu Vysokej školy veterinárskej a motto, že práve poznanie 

je bránou k múdrosti. 

Univerzita veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach, založená v roku 1949,  

poskytuje vysokoškolské pregraduálne a postgraduálne vzdelávanie v oblasti veterinárskych a 

farmaceutických vied. Všetci moji predchodcovia od prvého rektora akademika Hovorku 

zanechali svoj rukopis a posúvali univerzitu na vyšší stupeň kvality, preto som nesmierne rád, 

že nás svojou účasťou poctili emeritní rektori prof.  Lešník,  prof.  Magic,  prof.  Cabadaj, prof.  

Pilipčinec a  prof. Mojžišová, ktorá stála na čele univerzity posledné dve funkčné obdobia.  

Vážená pani rektorka, vážení páni rektori, pre mňa a mojich najbližších spolupracovníkov je 

cťou pokračovať vo vašich šľapajach. Hovorí sa, že žiak by mal preskočiť svojho učiteľa.  

Dúfam, že sa nám to v to dobrom zmysle slova podarí. Každé funkčné obdobie bolo niečím 

významné. Platí to aj o dvoch predchádzajúcich. Na medzinárodnej pôde sme sa stali  
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pridruženým členom Asociácie amerických veterinárnych vzdelávacích inštitúcií a podarilo sa 

nám úspešne zvládnuť mimoriadne náročnú medzinárodnú evalváciu. Na domácej pôde sme 

zvládli komplexnú akreditáciu a darilo sa nám zapájať do výziev na vedecko-výskumnú činnosť 

či na rekonštrukciu budov so zameraním na zníženie ich energetickej náročnosti. Určite ste 

zaznamenali v našom areáli výraznú zmenu.  

Medzi významné udalosti bez pochýb patrí otvorenie Univerzitnej veterinárnej 

nemocnice, Centra klinických zručností  a Univerzitnej záhrady liečivých rastlín. Z pohľadu 

vnútorného systému kvality bolo zavedené hodnotenie ukazovateľov v súlade so Štandardmi a 

usmerneniami na zabezpečenie kvality v Európskom priestore vysokoškolského vzdelávania.   

V rámci zosúlaďovania vnútorného systému kvality so zákonom o kvalite a štandardmi 

Slovenskej akreditačnej agentúry pre vysoké školstvo sme nemuseli zrušiť žiadne študijné 

programy prvého a  druhého stupňa, ani programy spájajúce prvý a druhý stupeň 

vysokoškolského vzdelávania. Naopak, podarilo sa nám akreditovať dva nové študijné 

programy a jeden je práve v procese akreditácie.  

Posledné roky však výrazne poznamenala pandémia Covid-19, a keď sme si mysleli, že 

zlé je za nami, začal sa za našou východnou hranicou nezmyselný vojnový konflikt. To všetko 

výrazne ovplyvnilo náš bežný,  dovtedy celkom pokojne plynúci život. Za zvládnutie týchto 

výziev patrí poďakovanie všetkým zamestnancom, orgánom samosprávy a hlavne 

predchádzajúcemu vedeniu na čele s rektorkou prof. Mojžišovou. 

 

Vážené slávnostné zhromaždenie! 

 

Všetky tieto udalosti a okolnosti minulé i súčasné, spolu so  skúsenosťami z výkonu 

funkcie prorektora pre rozvoj školy a hodnotenie kvality vo dvoch funkčných obdobiach, dali 

rámec môjmu rozhodnutiu kandidovať na funkciu rektora. Úspech vo rektorských voľbách vo 

mne vzbudil radosť z prejavenej dôvery a zároveň pocit veľkej zodpovednosti.  

Štartovacia čiara nového vedenia univerzity je jasná, v mnohých smeroch stabilná 

a priaznivá.  Univerzita poskytuje unikátne študijné programy v študijných odboroch 

veterinárske lekárstvo, farmácia a biológia.  Tešíme sa pretrvávajúcemu záujmu o štúdium, a to 

hlavne zo strany zahraničných študentov, ktorých záujem o štúdium je dokonca stúpajúci.  

Študentov oslovujeme v neposlednom rade aj vďaka existencii  spoločných študijných 

programov s Univerzitou Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach a  Nord University v nórskom 

Bodø. Univerzita má silnú tradíciu vedy a výskumu s existenciou centier excelentnosti 

aj špičkového tímu, má pozitívny trend v aplikovanom výskume a inováciách s úspešnou 

národnou a medzinárodnou spoluprácou s univerzitami a vedecko-výskumnými inštitúciami, a 

to nielen vo veterinárnej, ale aj humánnej medicíne. Úzke prepojenie s poľnohospodárskou 

a potravinárskou praxou je integrálnou súčasťou univerzity od jej vzniku, lebo jej samotné 

založenie si vyžiadala povojnová situácia v poľnohospodárstve. 

  Po štarte ale nasleduje trať, ktorá sa v závislosti od množstva a náročnosti úloh môže 

zdať dlhá či krátka, vyžadujúca tempo maratónu či šprintérskej disciplíny. Zvládnutie tejto trate 

si vyžaduje víziu. Mojou predstavou je posilniť kvalitné riadenie univerzity takými základnými 

atribútmi, akými sú  presnosť, adresnosť a transparentnosť.  

V oblasti vzdelávania považujem v tomto roku za kľúčové úspešné zvládnutie procesu 

posúdenia vnútorného systému kvality Slovenskou akreditačnou agentúrou pre vysoké školstvo 
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na všetkých stupňoch vzdelávania, ako aj odborov habilitačného a inauguračného konania. 

Ďalším kľúčovým cieľom je obhájenie  statusu akreditovaný  v rámci  medzinárodnej 

akreditácie vykonávanej Európskym združením inštitúcií pre veterinárske vzdelávanie. Má sa  

realizovať v roku 2025, ale ak chceme uspieť, už dnes tomu musíme venovať ohromné 

množstvo času  a energie.   A do tretice nesmieme opomenúť to, čo ešte v nedávnej minulosti  

vyzeralo ako sci-fi, a to využitie digitálnych technológií a umelej inteligencie vo výučbe. 

Univerzita má v súlade s dlhodobým zámerom stanovený generálny cieľ, a tým je 

udržanie takej kvalitatívnej úrovne výskumnej a vývojovej činnosti, ktorá zodpovedá 

výskumnej univerzite európskeho štandardu. V prioritných oblastiach vedecko-výskumnej 

činnosti musíme byť na úrovni, ktorá nám zaistí medzinárodnú akceptáciu. Zároveň to musí 

byť úroveň, ktorá nám zabezpečí plnohodnotný podiel na ďalšom rozvíjaní koncepcie Jeden 

svet – jedno zdravie, ktorá akcentuje prepojenie veterinárnej a humánnej medicíny, hygieny 

potravín, životného prostredia  a farmácie. Našej univerzite z pohľadu jej zamerania prirodzene 

patrí v tomto prepojení nezastupiteľné miesto, a my musíme dbať, aby nám to miesto patrilo aj 

z pohľadu vysokej kvality výskumnej a vývojovej činnosti.  

Nedá mi nespomenúť ďalšie naše špecifikum. Najstarším ponúkaným študijným 

programom je všeobecné veterinárske lekárstvo. Ak odhliadneme od finančnej a personálnej 

náročnosti starostlivosti o zvieratá všetkých druhov, ktoré máme priamo v tomto areáli, aj na 

našich účelových zariadeniach v meste a jeho okolí, práve táto možnosť bezprostredného 

kontaktu so zvieratami zaraďuje našu univerzitu k skupine tých najlepších európskych škôl. Pri 

vzdelávaní veterinárnych lekárov musíme dodržiavať požiadavky na tzv. kompetencie prvého 

dňa, technologický progres na nás kladie nároky na zlepšenie v oblasti moderných 

diagnostických metód, etické požiadavky na pohodu zvierat plníme rozšírením možnosti 

praktickej výučby na modeloch zvierat. A v neposlednom rade je významná klinická činnosť, 

prostredníctvom ktorej nás vníma verejnosť.  

Vážené kolegyne a  kolegovia z profesijne blízkych organizácií, 

pozitívne smerovanie našej vzdelávacej činnosti by bolo ťažké, ak nie nemožné bez  

aktívnej spolupráce aj so zainteresovanými stranami a profesijne blízkymi organizáciami, ktoré 

môžu významne zviditeľňovať univerzitu, šíriť a využívať nové poznatky v praxi. Tu chceme 

pokračovať v intenzívnej spolupráci s Komorou veterinárnych lekárov SR, Štátnou 

veterinárnou a potravinovou správou SR a Slovenskou lekárnickou komorou. Som veľmi rád, 

že vy, najvyšší predstavitelia týchto organizácii, ste prijali moje pozvanie a ste tu medzi nami. 

Nie je to prvý a  ani poslednýkrát, keďže naše pracovné i osobné kontakty sú založené na 

korektnom a vzájomne prospešnom základe. V  dôležitých okamihoch, spomeniem aspoň 

medzinárodnú evalváciu či akreditáciu študijných programov, ste nám boli vždy nápomocní, za 

čo sme vám vďační. Desaťročia osvedčenú spoluprácu však so stúpajúcimi požiadavkami na 

kvalitu vysokoškolského vzdelávania je žiaduce  rozvíjať ešte hlbšie a  vo vyššej miere  

zabezpečiť účasť zástupcov profesijných komôr v orgánoch a komisiách univerzity.  

Z troch profilových študijných programov, ktoré naša univerzita ponúka, je najmladším  

farmácia. Kým všeobecné veterinárske lekárstvo sa učí od roku 1949, hygiena potravín od roku 

1975, študijný program farmácia sa začal realizovať od roku 2006. Všetky tri spája skutočnosť, 

že povolania veterinárny lekár i farmaceut patria medzi regulované povolania, preto ich 

študijný plán musí obsahovať predmety stanovené európskou smernicou o uznávaní odborných 
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kvalifikácií. A v súčasnosti všetky tri spájajú aj výrazné možnosti interakcie v už spomenutej  

stratégii Jeden svet – Jedno zdravie. V tomto kontexte v rámci spolupráce so Slovenskou 

lekárnickou komorou stojí pred nami úloha reagovať na aktuálnu potrebu rozšírenia 

kompetencií farmaceutov, od čoho očakávame pomoc pacientom aj lekárom.  

 

Rozvoj univerzity v uplynulých rokoch pribrzdilo najmä zníženie dotácie zo štátneho 

rozpočtu a neúmerný nárast cien energií. V reakcii na to považujem za strategické investovať  

do energetického hospodárstva, a to hlavne vytvorením systému fotovoltických elektrární, 

ktoré čiastočne zabezpečia energetickú nezávislosť univerzity, ďalej ukončiť začaté 

rekonštrukcie pavilónov a pripraviť projektové dokumentácie na znižovanie energetickej 

náročnosti ďalších.  

 

Mesto Košice je silné v ponúkaných príležitostiach aj vďaka existencii troch tradičných, 

kvalitných univerzít, ktoré úzko spolupracujú sami navzájom, aj vďaka ich prepojeniu 

s Mestom Košice a Košickým samosprávnym krajom. Táto naša spolupráca v súčasnosti 

prerástla do  inštitucionálnej podoby a aj v nasledujúcom období za veľmi dôležitú považujem 

podporu zmysluplných činností v rámci Košického klastra nového priemyslu, Inovačného 

centra Košického kraja či  Košice  IT Valley.  

Vážení kolegovia rektori, vážený pán primátor a pán podpredseda Košického 

samosprávneho kraja, spája nás mesto, región, spája nás záujem o jeho rozvoj 

a konkurencieschopnosť, ktorá tu udrží mladých, šikovných a vzdelaných ľudí. Prajem si, aby 

tento náš spoločný zámer nikdy nestratil nič zo svojej sily a invencie.  

 

Vážení hostia,  

 

  naše skúsenosti nám ukazujú, že svet sa čoraz viac prepája vo všetkých oblastiach, a aj 

vysokoškolské vzdelávanie naberá čoraz väčší medzinárodný rozmer. Naša univerzita má 

hlboké korene v oblasti internacionalizácie, jej podoba sa dynamicky mení, preto sa chceme  

zamerať na podporu existujúcej spolupráce aj vytváranie partnerstiev s inými inštitúciami 

vysokoškolského vzdelávania a podnikateľského sektora na medzinárodnej úrovni. Hranice 

Slovenska nie sú veľké, preto posilňovanie postavenia univerzity ako otvorenej vzdelávacej 

inštitúcie v rámci európskeho a svetového vzdelávacieho priestoru je jednou z dôležitých 

oblastí života nielen našej univerzity. 

Vážení študenti, 

 

ak ste si vypočuli až do tohto miesta môj príhovor, potešilo by ma, keby z neho bolo 

zrejmé, že  bol o vás, o vašej budúcnosti, ktorú formuje vzdelanie, ktoré vám poskytuje naša 

univerzita. Viac ako kedykoľvek doteraz môžete mať na to všetko priamy vplyv. Nielen ako 

členovia akademického senátu, ale aj v komisiách, ktoré sa podieľajú na rozhodovaní o rôznych 

oblastiach fungovania univerzity. Výrazne sme posilnili študentskú účasť v nich a je na vás, 

ako tieto príležitosti využijete. Prospešným nápadom dáme určite priestor rovnako, ako sme 

reagovali na snahu presadiť zelené správanie. Aj preto sme sa pripojili k výzve  Race-to-Zero 
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a začali uvedomelejšie vykonávať aktivity, vďaka ktorým o sebe hovoríme ako o zelenej 

univerzite.   

 

Vážené kolegyne a kolegovia z akademického prostredia, 

 

vymenoval som len niekoľko hlavných aktivít, ktorým sa je potrebné v nasledujúcom 

období venovať. Ale ako to v živote chodí, mnohé nás ešte určite prekvapí. Verím,  že tak ako  

vždy doteraz,  spoločne to zvládneme.  Možno máme viacero odlišných zámerov, problémov 

a návrhov na ich riešenie, ale podstata našej existencie už od vzniku prvých univerzít je isto 

rovnaká. Dejiny sa menili a menia, dnešný vplyv technológií na všetky sféry života je 

bezprecedentný, ale vzdelanie, poznanie a múdrosť ostávajú trvalé. Slovenské vysoké školstvo 

je ešte pomerne mladé, preto sa nám asi niekedy zdá, že turbulentných období je akosi veľa. 

Zatiaľ sme ale všetky zvládli aj vďaka spolupráci a vďaka ochote posúvať sa ďalej  pri 

zvyšovaní kvality našej práce.  Za to vám patrí nesmierna vďaka, ku ktorej okrem pevného 

zdravia pripájam aj prianie zachovať si vysokú dávku vzájomnej tolerancie.  

Vzácni hostia, 

dovoľte mi poďakovať sa, že ste prijali pozvanie. Ďakujem vám, vážené dámy a páni, 

ktorí tu reprezentujete zákonodarnú i výkonnú štátnu moc, samosprávu a štátnu správu, vedecké 

a spoločenské inštitúcie,  profesijné komory a záujmové združenia, poľnohospodárstvo 

a potravinársky priemysel. Bez vás všetkých, bez vzájomnej spolupráce a neraz 

i vašej  konkrétnej pomoci by sme boli akademickou ustanovizňou možno múdrou, ale 

odtrhnutou od profesijnej i spoločenskej praxe. Prijmite moje poďakovanie v mene celej 

akademickej obce našej univerzity za všetko, čím ste prispeli k nášmu rozvoju a k nášmu 

dobrému menu. Verím, že sa budeme aj naďalej stretávať v dobrom zdraví a pevnom 

presvedčení o prospešnosti nášho partnerstva.  

Zaželajme našej univerzite do ďalších rokov života to tradičné, čo priali aj moji 

predchodcovia: Vivat, crescat et floreat!  Nech žije, nech rastie, nech prekvitá! 

 


